

七位華人樞機圖片專輯

Photo Collection of the Seven Chinese Cardinals



田耕莘(1890-1967)
Thomas Tien, SVD



于斌 (1901-1978)
Paul Yu



龔品梅(1901-2000)
Ignatius Kung



胡振中(1925-2002)
John Baptist Wu



單國璽(1923-2012)
Paul Shan, SJ



陳日君(1932-)
Joseph Zen, SDB



湯漢(1939-)
John Tong

首位華人樞機聖言會士田耕莘 (1890-1967)
 First Chinese Cardinal Thomas Tien Ken-hsin, SVD



【上】左：田耕莘 1945 年領受樞機榮冠。右：田樞機（左）1960 年就任台北署理總主教，圖右為原任的郭若石總主教。

【下】田樞機（右二）參與 1935 年上海舉行的公教進行會議。

【圖片來源：天主教輔仁大學校史室、聖神研究中心】

Top left: Card Tien received his red hat in 1945; right: Card Tien (left) installed Administrator of Taipei Archdiocese, succeeding Archbishop Joseph Kuo (right), in 1960.

Lower: Card Tien (second from right) present at national meeting of Catholic Action in Shanghai in 1935.

(Photo sources: History Office of Fu Jen Catholic University and HSSC)

南京教區樞機于斌 (1901-1978)
Cardinal Paul Yu-pin of Nanjing (1901-1978)



于斌主教於 1969 年獲任命為樞機。

【圖片來源：天主教輔仁大學校史室、聖神研究中心】

Bishop Paul Yu Pin was appointed as cardinal in 1969.

(Photo sources: History Office of Fu Jen Catholic University, HSSC)

上海教區龔品梅樞機(1901-2000)
Cardinal Ignatius Kung Pin-mei of Shanghai



【上】左：教宗若望保祿二世與龔品梅樞機。右：龔樞機 1985 年上海獲釋。【下】與鄧以明總主教（左，1908-1995）共祭。

【龔品梅樞機基金會、聖神研究中心】

Top left: Pope John Paul II and Cardinal Ignatius Kung; right: Cardinal Kung released from prison in Shanghai in 1985.

Bottom: Concelebrates with Archbishop Dominic Tang, SJ,(1908-1995, left).

(Cardinal Kung Foundation, HSSC)

香港教區胡振中樞機(1925-2002)

Cardinal John Baptist Wu Cheng-chung of Hong Kong



【上】1998年6月22日，單國璽樞機旅港親訪胡振中樞機，並與當時的陳日君主教及湯漢主教合照。

【中】胡樞機1986年回大陸探望分隔40年的母親。

【下】胡牧帶回港其母所送的公雞。【聖神研究中心】
Top: Cardinal Shan visits Cardinal Wu on June 22, 1998 in Hong Kong and meets with then Coadjutor Bishop Joseph Zen and Auxiliary Bishop John Tong. Middle: Cardinal Wu visits his mother in mainland China in 1986 after a 40-year separation. Bottom: Cardinal Wu raises the chicken his mother gave him. (HSSC)

耶穌會士單國璽樞機(1923-2012)

Cardinal Paul Shan Kuo-hsi, SJ



【上】左：單國璽樞機赴美國探望龔品梅樞機。右：單樞機致力生命教育。

【下】：單樞機滿載「容孩近我」精神。【圖片來源：單樞機辦公室】

Top left: Card Shan visits Card Kung in the US. Right: Card Shan dedicates his efforts to life education. Bottom: The Jesuit cardinal encourages children to live life fully.

(Photo source: Cardinal Shan's Office)

慈幼會士陳日君樞機(1932-)
Cardinal Joseph Zen Ze-kiun, SDB



【上】左：陳日君 2006 年擢陞樞機。右：與慈幼會總會長查偉思神父及香港教友在擢陞禮後留影。【下】2011 年 11 月為捍衛教育權利絕食三天。右：2012 年 7 月 11 日為馬達欽主教의自由和抗議非法晉牧到中聯辦請願。

【天主教正義和平委員會、聖神研究中心】

Top left: Cardinal Zen at Consistory in 2006; right: Photo with Salesian Superior General Father Pasual Chavez Villanueva and HK pilgrims after receiving the red hat. Bottom left: 3-day hunger strike to defend education rights; right: Protest against restricting Bishop Ma Daqin of Shanghai and against illicit ordinations in mainland China. (Justice and Peace Commission of Catholic Diocese, HSSC)

香港教區湯漢樞機(1939-) Cardinal John Tong of Hong Kong



【上】左：1985年10月，湯漢神父在上海拜會剛獲釋不久的龔品梅樞機。右：1985年10月，湯神父陪同瑪利諾會總會長 Boteler 神父拜訪龔樞機（右），張家樹（左二）在場。【下】左：2008年2月，單樞機與湯主教在聖神修院合照。右：湯樞機喜愛拉小彈琴。【聖神研究中心】

Top left: Fr Tong visited Card Kung in Shanghai in October 1985, shortly after His Eminence was released on parole. Right: Fr Tong accompanied Fr Boteler, superior-general of Maryknoll Fathers to visit Card Kung (right). Zhang Jiashu was present (second from left). Bottom: Card Shan and Bp Tong at Holy Spirit Seminary in February 2008. Bottom right: Card Tong likes to play violin. (HSSC)